
 

  

     
 

 

Rådet för äldre- och funktionshinderfrågor (RÄF) 
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1(7) 

Sammanträdesdatum 

2023-11-23 
 

 

  
 
Plats och tid Oxen, Leoparden, klockan 13:30-15:30 

Beslutande 
 

Ledamöter 
Se särskild närvarolista (sidan 2) 
 

 Tjänstgörande ersättare  
Se särskild närvarolista 
 
 
 
 
   

Övriga närvarande Se särskild närvarolista. 

Justerare Lennart Samuelsson 

Justeringens plats och tid Kommunkontoret, Kisa 
 
Underskrifter 

 Sekreterare 

 

……………………………………………………………………. Punkter:  1-12 
 Amanda Östlund   

 Ordförande 
 
……………………………………………………………………. 

 

 Katharina Segerstéen (M)  

 Justerare 
 
……………………………………………………………………............................... 

 

 Lennart Samuelsson   
 
  

Publicering 
Mötesprotokoll är justerat och publiceras snarast på www.kinda.se. För att hitta 
minnesanteckningen, sök på ordet ”Rådet” i sökfältet. 



 

Rådet för äldre- och funktionshinderfrågor (RÄF) 

Minnesanteckningar 
Sida 
2(7) 

 

2023-11-23 
 

 

  
 

 

Justerandes signatur  

     
 

Närvarolista 

Beslutande (Arvoderas) 
Lennart Samuelsson   DHR  
Helen Larsson   FUB  
Göran Olsson   Kisa PRO  
Agneta Adolfsson   RPG  
Birgitta Källsand  Rimforsa PRO  
Sofie Berqvist   SRF  
Matts Järgården  Stomiförbundet  
Catharina Thorstensson  SPF  
Göran Ulván (S)  Bildningsnämnden  
Christer Segerstéen (M) Kommunstyrelsen  
Katharina Segerstéen (M) Vård- och omsorgsnämnden 
 
 
Närvarande ersättare (Arvode utgår ej) 
Erik Björklund  FUB 
 
 
 
Övriga närvarande tjänstepersoner och gäster (hela eller del av tiden) 
 
Namn:  Förvaltning/avdelning/organisation: 
Amanda Östlund Kommunstyrelsens förvaltning/Kansli 
Pia Ragnardotter Kommunstyrelsens förvaltning 
Sara Erlingson  Vård- och omsorgsförvaltningen/Stöd och utveckling 
Nina Lemon  Vård- och omsorgsförvaltningen/Myndighetskontoret 
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Protokoll – minnesanteckning 
 

§1 Mötets öppnande 
Ordförande Katharina Segerstéen öppnar mötet. 

§2 Närvarande, upprop 

§3 Val av justerare 
Lennart Samuelsson. 

§4 Anmälan av övriga punkter 

 Färdtjänst  

 Mammografi. Katharina Segerstéen tar med frågan och återkommer på 
nästa möte då Region Östergötland ansvarar för den. 

§5 Godkännande av dagordning 
Godkändes. 

§6 Föregående protokoll 
Godkändes. 

§7 Information  

 Besök av ny kommundirektör Pia Ragnardotter: 
Pia Ragnardotter presenterar sig som ny kommundirektör. Pia har en 
bakgrund inom marknadsföring, kommunikation, PR och har en lång 
erfarenhet av att jobba i offentlig verksamhet.  

 Information om utbildning till rådet: 
I januari kommer kansliavdelningen att anordna en utbildning till rådet. De 
block som kommer att erbjudas är kommunal introduktion, kommunal 
juridik, grundläggande kommunal ekonomi med fokus på budgetprocess och 
god ekonomisk hushållning. Utöver det framkom önskemål i samband med 
beredning att även lyfta in kommunens planprocesser som en del av 
utbildningen. 

 Riktlinjer för utredning, beslut och utförande av insatser enligt SoL och LSS:  
Sara Erlingson och Nina Lemon informerar rådet om den uppföljning som 
genomförts kring riktlinjerna för utredning, beslut och utförande enligt 
socialtjänstlagen och lag om stöd och service till vissa funktionshindrade. 
Förvaltningen informerar att riktlinjerna är antagna utifrån politiska 
ambitionsnivåer, både utifrån ett rättssäkerhets- och kostnadseffektivt 
perspektiv. Diskussion förs även kring digitala inköp och en fråga ställs kring 
orsaken till varför inte fler handlare är ansluta till tjänsten. Förvaltningen 
svarar att det beror på att ICA i dagsläget är ensamma om att ha 



 

Rådet för äldre- och funktionshinderfrågor (RÄF) 

Minnesanteckningar 
Sida 
4(7) 

 

2023-11-23 
 

 

  
 

 

Justerandes signatur  

     
 

förutsättningarna för att kunna ansluta sig men att fler handlare försöker få 
till en lösning. Föreningsrepresentanterna ombeds inkomma med 
synpunkter senast 11 december för att det ska komma med inför att 
ärendet behandlas vid vård- och omsorgsnämndens sammanträde 18 
december. 

§ 8 Frågor från Rådets föreningar 

 Ett önskemål lyfts ifrån deltagarna att hörselslingan i lokalen Oxen ska 
kontrolleras. Katharina tar med sig frågan. 
 

Kaffepaus kl.14:00-14:15 

§ 9 Information från de politiska nämnderna 

Bildningsnämnden (BN)  

 Status Horn förskola: 
Diskussion förs kring de rykten som spridits kring nedläggning av 
förskolan. Politikens ambition är att förskolan ska vara kvar och 
att en ny detaljplan ska utarbetas och att ett nytt bygglov då söks. 
Sedan behöver vidare utredning göras kring lokaler, arbetsmiljö 
m.m.  
 
 Status Rimforsa förskola: 
Förskolan är invigd och 400 personer deltog på öppet hus när den 
invigdes. Några avdelningar är redan inflyttade. Förskolan är 
licensierad som utbildningsplats och ett samarbete finns med 
Linköpings universitet. 
 
 Status Rimforsa skola: 
Omdisponering av lokalerna för Rimforsa skola pågår just nu. 
Barnen ifrån Junibacken har flyttat till Hackel förskola vilket 
frigjort utrymme i lokalerna för Rimforsa skola.  

 

Kommunstyrelsen (KS) 

 Det ekonomiska läget nationellt och lokalt: 
Arbetslösheten är just nu hög i Sverige men läget ser bättre ut inom 
Kinda kommun. Generellt har företaget det tuff i Sverige och det finns 
en stor skatteskuld med uppskjutna skatter pga pandemin. Christer 
Segerstéen har haft dialog med de lokala företagen som trots detta går 
relativt bra, vilket är positivt för skatteintäkterna i kommunen. Dialog 
har även förts med kyrkoförsamlingarna som inte märkt någon större 
skillnad i hjälpbehovet hos människor och Kinda-Ydre Sparbank 
beskriver att människa verkar ha tillräckligt med ekonomiska 
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förutsättningar för att kunna betala sina lån. Kinda kommuns 
ekonomiska prognos för året är ett överskott på 8,6mnkr. Tidigare 
prognos visade på ett större överskott men ökade kostnader, bl a 
externa placeringar inom vård och omsorg samt transitionsprojektet 
kring migrering av kommunens IT-drift ifrån ITSAM till Nordlo som 
kommer bli dyrare än beräknat, påverkar detta. Viktigt att notera är att 
migreringskostnaderna bedöms utgöra en engångskostnad.  
Det är tack vare goda skatteintäkter pga den lägre arbetslösheten än 
övriga kommuner som kommunen går med ett visst överskott. Utifrån 
att det ekonomiska läget är stabilt så kommer skola, vård och omsorg 
fortsatt att prioriteras under 2024. Kommunen kommer även få statliga 
medel. Rådet diskuterar förekomsten av externa placeringar och 
Katharina Segerstéen och Göran Ulván informerar rådet om de 
förebyggande insatser som genomförs.  

 
 Vårdcentrum:  
Region Östergötland har det tufft ekonomiskt med besparingar. 
Vårdcetrumarbetet fortgår dock i vanlig ordning. Avsiktsförklaringen är 
fortsatt aktuell men flera delar behöver hanteras; bl a tanken kring 
kommunens närvårdsplatser och regionens närvårdsplatser. Planen är 
att närvårdscentrumet ska förläggas i anslutning till Danbomsgården, 
där också ambulansverksamheten kommer att lokaliseras. För två 
veckor sedan färdigställdes en förstudierapport som talar om vilka 
kompetenser det finns behov av, hur lokalerna ska utformas och dylikt 
kopplat till vårdcentrumet. Det framförs ett önskemål ifrån rådet att få 
ta del av rapporten så småningom.  
 Framtidens äldreomsorg: 
I äldreomsorgsutredningen så konstaterades det att 50 ytterligare 
särskilda boendeplatser behövs kommande år. Innan midsommar 2024 
ska kommunen ta ställning till vilka investeringar som ska göras kring 
detta. Det finns bl a tankar om kopplingar mellan framtida 
äldreomsorgsplatser och närvårdscentrum. Regionen vill då ha ett 
ställningstagande ifrån kommunen kring eventuell samlokalisering. 
Ytterligare ett perspektiv som tillkommit sedan 
äldreomsorgsutredningen färdigställdes är eventuella behov kring ett 
trygghetsboende som då skulle kunna utgöra ett komplement till 
särskilda boenden.  

Samhällsbyggnadsnämnden (SBN)  

 Parkering Bergdala: 
Detaljplanen för området tillåter ej parkering på uppfarten till Bergdala. 
Däremot har platser skapats vid sidan om. Önskemål ifrån deltagare på 
rådet är att man ska kunna få tillstånd att parkera i anslutning till 
Bergdala äldreboende för att kunna exempelvis släppa av en anhörig 
samt att adekvata skyltar då ska sättas upp som tillåter detta. 
 



 

Rådet för äldre- och funktionshinderfrågor (RÄF) 

Minnesanteckningar 
Sida 
6(7) 

 

2023-11-23 
 

 

  
 

 

Justerandes signatur  

     
 

 Laddstolpar: 
Laddstolparna på stationsområdet ska starta igång inom kort. 
 
 Utbyggnad bredband: 
Medel har beviljats för utbyggnad av bredband inom kommunen. 
 
 Status Rimforsa Torg och bostäder: 
Siftelsens bostadshus börjar snart bli färdigt med totalt 16 lägenheter. 
Som exempel kommer en 2:a att ha en hyreskostnad på 9200kr/månad, 
vilket är förhandlat med hyresgästföreningen. Hälften av lägenheterna 
är redan uthyrda och fler står i kö. Ett problem som aktualiserats är 
svårigheten för EON att leverera el.  Elförsörjningen har blivit ett 
problem även i andra sammanhang.  

 

Vård- och omsorgsnämnden (VON) 

 Nytt regelverk för arbetstillstånd och minimilön: 
Ingen berörs i Kinda kommun av detta i nuläget. 

 Framtidens äldreomsorg, vårdcentrum och processen vidare: 
Utöver det som nämns under kommunstyrelsens punkt så har 
Katharina Segerstéen varit på temakonferens om Nära vård med 
Region Östergötland. Det är en bra beläggning på närvårdsplatserna 
på Bergdala. Man pratar eventuellt om att utöka inskrivningstid på 
kvällar och helgerna, och inte bara vardagar kontorstid i dagsläget.  

 Hjälpmedelsupphandling och riktlinjer: 
Riktlinjerna har varit på remiss och ska vidare till SVO där beslut tas i 
december. Under 2024 är ambitionen att upphandling ska ske. 

 Sinnesverkstans lokaler: 
Nu har en del ombyggnationer gjorts, ex flytt av personalrum men 
lokalförutsättningarna är fortfarande inte optimala. Kommunen är 
också begränsad kring att eftersöka andra lokalmöjligheter då det 
finns ett hyreskontrakt som kommunen behöver förhålla sig till. 
Men lokalfrågan är ett identifierat prioriterat område framledes, 
både inom äldreomsorgen och funktionsstöd. 

 Covid-19 och påverkan: 
Covid-19 finns i verksamheten men det finns en beredskap för hur 
det ska hanteras inom verksamheterna med source control 
(munskydd, visir och dylikt). Viktigt att alla vaccinerar sig. 

 Rekrytering förvaltningschef: 
Rekrytering pågår. Under tiden är Jens Samuelsson tillförordnad 
förvaltningschef. Ordförande Katharina kommer att delta på 
intervjuerna framledes.  
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§10 Övriga frågor  
 Fråga angående Räddningstjänsten och 11-timmarsregeln om dygnsvila: 

Finspång har tydligen bett om anstånd kring detta och frågan är om detta 
är aktuellt för Kinda kommun. Christer tar med frågan till Conny/SBN. 
Inom vård- och omsorg har reaktionerna varit till stor del positiva kring 
schemaförändringarna det har medfört. 
 

 Vaccination:  
Informationen anses ha varit undermålig och marknadsföringen har inte 
varit tillräcklig. Katharina Segerstéen tar med sig synpunkten till regionen. 
 

 Färdtjänsttaxan: 
Det har beslutats att färdtjänsttaxan ska vara kostnadsneutral och ska vara 
samma kostnad oavsett avstånd. Det har skett en höjning sen tidigare 
taxa, vilket det kommer synpunkter på ifrån föreningsmedlemmarna.  
 

 Fika på rådet: 
Önskemål att fikat är smörgås istället för kaka. 
 

§11 Nästa möte 

 Det har kommit en synpunkt på tiden för rådsmötet. Övriga deltagare 
tycker dock att tiden fungerar bra. 

 Margrit får återkomma med nya tider för 2024. 

§12 Mötet avslutas 

 
 


